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Helyben

Tisztelt Elnők Asszony!

„ Kerülhet-e véglegesen a városi múzeumba az újfehértói aranypénz lelet" címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Görgey Gábor úrhoz, a nemzeti
kulturális örökség miniszteréhez � A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

Ez év tavaszán egy újfeliértói család szántás közben ritkaság számba menő aran.ypénzleletre
bukkant. A becsületes megtalálók kertészkedés közben 64 darab aranypénzt találtak, majd
bejelentésük után a megyei múzeum munkatársai további darabokat kutattak fel . A mintegy
másfél kilogramm súlyú, összesen 261 darabból álló kollekció - melynek értékét száz.inillióra
becsülik szakértők, ám a feketepiacon egyes darabjáért is több millió forintot adnának -
jelenleg a nyíregyházi Jósa András Múzeumban található, de kiállítására a megfelelő
biztonsági berendezések hiánya miatt egyelőre nincs lehetőség .

Az előkerült, XV-X.VII századból származó érmék között találtak öt, úgynevezett tízes
aranyat, amit ajándék céljára verettek akkoriban, de a tízes aranyak mellett négyes és hetes
aranyak, továbbá II. Ferdinánd aranyforintjai, a svéd és lengyel királyok arany dukátjai,
valamint a cseh Rosenborg család magán-pénzérm .éi is előkerültek . llyen mennyiségű
éremkincset az 1937-es kassai lelet óta nem találtak a Kárpát-medencében .

Újfehértó Város Képviselő Testülete a közelmúltban kezdeményezte, hogy a ritkaságszámba
menő kollekció véglegesen a helyi múzeumbann kerüljön elhelyezésre . Fontos lenne az itt
élők, és nem utolsó sorban a város idegenforgalma szempontjából ís.

Kérdezem Miniszter Urat: kerülhet-e véglegesen a városi múzeumba az újfehértói
aranypénzlelet?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2002 július 4 .
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